
Nå de kristne er sådan! 
 
 

En ung mand, der var fritænker, og som på alle måder 
prøvede ar gøre sig interessant, stod engang over for en 
ældre mand, slog ud med hånden og sagde: ”Ingen kan 
forlange, at man skal tro på en Gud, når man ser, hvor-
dan de kristne lever deres liv.” 
Den gamle mand stod lidt, så vendte han sig mod den 
unge mand og sagde: ”Har du nogensinde undret dig 
over alle de gudløse mennesker, der lever deres liv i 
sus og dus, og har du derfor tænkt på at vende om fra 
gudløsheden? 
”Nej,” svarede den unge mand oprigtigt og den gamle 
fortsatte: ”Læg mærke til, at du ikke kan gøre kristen-
dommen nogen større tjeneste end at forlange af de 
kristne, at de skal være anderledes end de andre. Der-
med har du hævet kristendommen op over al anden re-
ligion – og når du forlanger, at de kristne skal være 
hellige, er det netop beviset på, at kristendommen i sig 
selv er hellig.” 
Den unge mand tav! 
Hvor ofte hører man ikke, at mennesker slynger om sig 
med følgende ord: ”Nej! når de kristne er sådan, så kan 
man ikke have noget med kristendommen at gøre.” 
Men hvem har tænkt sig at vende sig fra gudløsheden, 
selv om der hores, drikkes, snydes og myrdes? 
Nej! så tier man stille og samtykker. Har en kristen 
derimod gjort noget sådant, slår man sig for brystet og 
takker, fordi man ikke er kristen. 
 
Kristendommen står og falder IKKE med de kristnes 
liv, og de evige sandheder forandres ikke fordi de 
kristne opfører sig godt eller dårligt. 
 
Det kan ikke bruges som undskyldning på den store 
dag! 
 
 
 


